
  چـهـره ها 

کارل�وس کرش پ�س از ج�ام جهان�ي از ايران 
خداحافظ�ي مي کن�د؟ س�ؤالي ک�ه پ�س از 
صحبت هاي اخير س�رمربي پرتغالي در محافل 
فوتبالي پيچيده اس�ت. فدراس�يون فوتبال به 
کرش پيشنهاد تمديد شش ماهه و تا پايان جام 
ملت ها را داده، ام�ا کرش به بس�تن قراردادي 
کمت�ر از چه�ار س�ال رضايت ن�داده تا ب�ا اين 
ش�رايط فعلًا تکليف نيمکت کش�ورمان پس از 
بازگش�ت تيم ملي از روس�يه نامشخص باشد. 
جام جهاني روسيه که به پايان برسد قرارداد کارلوس 
کرش هم با تيم ملي فوتبال کشورمان تمام مي شود، 
به همين خاطر چند ماهي است که موضوع تمديد با 
مربي پرتغالي در اولويت برنامه هاي فدراسيون قرار 
گرفته تا او در ايران ماندني شود. کرش در حالي سال 
90 روي نيمکت تيم ملي فوتبال کشورمان نشست که 
در سال هاي اخير فوتبال ملي ايران توانسته پيشرفت 

چشمگيري را تجربه کند و سال هاست که در رنکينگ 
فيفا در رده اول آسيا قرار دارد. با اين حال حاشيه ها و 
درگيري هاي کرش با مديران فدراسيون سبب شده 
تا مهدي تاج براي تمديد قرارداد با او محتاطانه عمل 
کند، مس��ئله اي که در فاصله دو ماه مان��ده تا پايان 
قرارداد سرمربي تيم ملي باعث شده تا دو طرف براي 

امضاي قرارداد جديد هنوز  به توافق نرسند. 
   رضايتي که تبديل به نارضايتي شد

اين تأخير در شرايطي اس��ت که هم کرش و هم تاج 
از علاقه مندي براي تمديد خبر داده  بودند. روزهاي 
پاياني س��ال گذش��ته بود که خبرگزاري رويترز از 
موافقت کرش با تمديد قراردادش تا پايان جام ملت ها 
2019 خبر داده بود. يک منبع آگاه   23 اسفند سال 
گذش��ته به رويترز گفته بود: »کارلوس کرش از اين 
پيشنهاد بسيار خوشحال است و به آن افتخار مي کند، 
زيرا نه تنها نشان دهنده تشکر از او به خاطر عملکرد 

گذشته اش است، بلکه به معناي اعتماد به او در مسير 
پيش روست. کارلوس متوجه شد که مسئولان فوتبال 
ايران خواس��تار ادام��ه همکاري با او هس��تند و اين 
پيشنهاد او را بس��يار تحت تأثير قرار داد، چراکه اين 
از سوي کشوري است که در آن اشتياق زيادي براي 
فوتبال وجود دارد و هواداران حمايت فوق العاده اي از 
تيم ملي نشان مي دهند.« رئيس فدراسيون فوتبال 
هم 12 ارديبهشت درباره احتمال تمديد قرارداد کرش 
براي جام ملت ها از توافق با اين مربي خبر داده بود: 
»خوشبختانه صحبت هاي خوبي با وي صورت گرفته 
و در تلاشيم تا قرارداد کرش را تمديد کنيم. بهتر است 
ديگر صحبت ها را به بعد از جام جهاني موکول کنيم، 

اما توافقات خوبي بين ما و کرش انجام شده است.«
   نه به قرارداد6 ماهه

خوش��حالي کرش و اميدواري تاج در حالي بود که 
غيبت سرمربي تيم ملي در مراسم قرعه کشي جام 

ملت ها در امارات به گمانه زني ه��ا درباره اختلاف با 
فدراس��يون دامن زد. برخي معتقدند تاج با توجه به 
حاشيه هاي کرش، علاقه اي به امضاي قرداد بلندمدت 
با اين سرمربي پرتغالي ندارد و همين مسئله سبب 
ش��ده تا فدراس��يون فوتبال قراردادي کوتاه مدت و 
شش ماهه که تا پايان جام ملت ها در بهمن ماه امسال 
خواهد بود، پيشنهاد بدهد، خبري که کرش هم در 
مصاحبه آخرش آن را تأييد کرده اس��ت و برخلاف 
خبرهايي که در پايان س��ال درباره موافقتش با اين 
قرارداد کوتاه مدت منتشر شده بود، پيشنهاد تاج را رد 
کرده و به همين خاطر و به گفته خودش در قرعه کشي 
جام ملت ها که جمعه گذشته در امارات برگزار شد، 

شرکت نکرده است. 
کرش درباره دليل غيبتش در مراس��م قرعه کش��ي 
جام ملت ها گفت: »فکر نمي کن��م که بايد به عنوان 
سورپرايز تلقي شود، چون همانطور که مي دانيد اين 
مراسم براي فدراسيون، تيم ها و سرمربياني بود که در 
جام ملت ها اين تيم ها را هدايت مي کنند. براي من 
مناسب و محترمانه نبود بدون اينکه سرمربي تيم ملي 
ايران در آن برهه باشم در اين مراسم شرکت کنم.« او 
در واکنش به پيشنهاد رسمي فدراسيون براي تمديد 
قرارداد هم اينطور توضيح داد: »خبر پيشنهاد تمديد 
درست است، اما ارائه و بيان اين پيشنهاد يک مطلب 
است و مطلب ديگر اينکه با در نظر گرفتن اين پيشنهاد 
به يک توافق برس��يم. بنده بايد اذعان کنم با توجه 
به شرايطي که به من پيش��نهاد شده، فکر نمي کنم 
رسيدن به توافق مقدور باشد. اين مسائل تنها به اين 

دو شخص مربوط است؛ پرزيدنت و کچ!«
يکي از خبرگزاري ها در اين رابطه نوشته است، کرش 
با وجود اينکه قراردادش بعد از جام جهاني به پايان 
مي رسد، توقع ندارد که مس��ئولان فدراسيون فقط 
شش ماه و براي جام ملت ها قراردادش را تمديد کنند. 
ظاهراً خواسته  او اين است که دو طرف تا پايان جام 

جهاني 2022 قراردادشان را تمديد کنند. 
  سکوت فدراسيون 

مخالف��ت ک��رش در حالي اس��ت که مس��ئولان 
فدراس��يون تاکنون در اين باره س��کوت کرده اند. 
حسين کلاني، عضو کميته فني فدراسيون هم ديروز 
در مصاحبه اي با خبرگزاري مهر از بي اطلاعي اش 
نسبت به جزئيات قرارداد پيشنهادي فدراسيون به 
کرش خبر داده است: »من اطلاعي از اين موضوع 
ندارم. کميت��ه فني چهار، پنج روزي مي ش��ود که 
تشکيل نشده و مهدي تاج هم به امارات سفر کرده 
است. « در چنين شرايطي بايد منتظر واکنش تاج به 
مصاحبه کرش بود، واکنشي که مي تواند تا حدودي 
تکليف ماندن يا نماندن کرش پس از جام جهاني در 

ايران را مشخص کند. 

جهانبخش آقاي گل ليگ برتر هلند شد
 هفت��ه پايان��ي لي��گ فوتب��ال هلند در 
حالي ديروز به پايان رس��يد که عليرضا 
جهانبخش با هت تريک مقاب��ل زووله با 
21 گل آقاي گل فص��ل 2018- 2017 
هلند شد. مهاجم ملي پوش ايراني آلکمار 
در بازي ديروز سه گل از شش گل تيمش 
را زد تا در رقابتي نزديک با دو رقيب ديگر آقاي گل شود. در بازي هاي 
ديروز رقيبان او هم دو گل براي تيم هايش��ان به ثمر رساندند، اما 
هت تريک جهانبخش اين اجازه را نداد تا عنوان آقاي گلي به آنها 
برسد. جهانبخش پس از س��وت پايان بازي در هياهوي کرکننده 
ورزشگاه و در لحظاتي تأثيرگذار و ديدني خدا را به خاطر اين موفقيت 
شکر کرد. اين اولين بار است که يک بازيکن ايراني در يک ليگ معتبر 

اروپايي آقاي گل مي شود. 

فوتبال ايران با كرش، بدون كرش
اينکه کارلوس کرش در طول هفت س��الي که در فوتب��ال ايران حضور 
داشته، هرازچندگاهي س��از رفتن کوك مي کند به بي در و پيکر فوتبال 

ايران برمي گردد.
اينکه سرمربي تيم ملي اسب خود را هر طور که مي خواهد مي تازاند نيز به 
همين علت است. حالا و در آستانه جام جهاني بحث رفتن کرش آن هم بعد 
از اين مسابقات دوباره داغ شده است، به حدي که خيلي ها مي گويند ايران 

حتي براي جام ملت هاي آسيا بايد به دنبال سرمربي جديد باشد. 
اين يک اتفاق طبيعي در فوتبال دنياست. کارلوس کرش به ايران نيامد 
تا سرمربي مادام العمر تيم ملي کشور باش��د. جدايي او از تيم ملي امري 
اجتناب ناپذير است؛ امروز نشد، فردا اين اتفاق رخ خواهد داد درست مثل 
تمام دنيا، اما اينجا و در ايران اوضاع با رفتن يک نفر به هم مي ريزد، چرا؟ 
چون فوتبال پنج ستاره کشورمان با داشتن دنيايي ادعا از درون پوچ و تهي 
است، سوءمديريت دارد و فساد از در و ديوارش بالا مي رود. چنين فوتبالي 
طبيعي اس��ت که کاملاً اتفاقي و از روي خوش شانسي به گزينه اي چون 
کارلوس کرش برسد و حالا بعيد است که بتواند جانشيني مناسب براي 
او پيدا کند. به فوتبال دنيا نگاه کنيد؛ بزرگ ترين و تأثيرگذارترين مردان 
نيمکت ها مي روند، بدون آنکه اتفاق خاصي رخ دهد. نمونه بارز آن يوپ 
هاينکس مربي بايرن مونيخ است، مردي که براي باواريايي ها تاريخ سازي 
مي کند، اما به راحتي مي رود. جانش��ين او هم از مدت ها قبل مش��خص 
مي ش��ود. بنابراين يکي مي رود و ديگري مي آيد، چون س��اختار درست 
تعريف شده و سرمربي در اين ساختار يک مهر قابل تعويض است. خودش 
هم مي داند، نه اعتراضي مي کند و نه حرف هاي پشت پرده اي دارد که بعد 

از برکناري بخواهد رو کند.
اينجا اما در فوتبال ايران اينگونه نيس��ت، نه س��اختاري وجود دارد و نه 

مديريتي درست ديده مي شود. آنچه هست فقط ادعاست!
کارلوس کرش مربي  با کارنامه و در زمره مربيان تراز اول فوتبال دنياست، 
کسي هم نمي تواند منکر توانمندي هاي فني او شود. فوتبال ايران بابت 
حضور کرش طي سال هاي اخير برترين تيم آسيا نام گرفته است. او حالا 
مي خواهد برود، اما سؤال اينجاست که فوتبال بي در و پيکر ايران توانايي 
جذب يک س��رمربي در قد و قواره کرش را دارد؟ فوتبالي که در انتخاب 
سرمربي تيم اميد خود ناتوان است و در نهايت گزينه شکست خورده اي 
چون کرانچار را انتخاب مي کند، آيا اصلاً توانايي باز کردن باب گفت وگو با 

بزرگمردان نيمکت فوتبال دنيا را دارد؟!
فدراسيون فوتبال ايران ثابت کرده که اين توانايي را ندارد پس بايد نگران 
بود، نگران اينکه سرنوش��ت تيم ملي بعد از کرش چه خواهد شد. اصلًا 
همين حالا خبر برسد که مرد پرتغالي چهار سال ديگر قراردادش را تمديد 
کرده، بعد از آن چهار سال چه خواهد شد؟ آيا ساختار فوتبال ايران اصلاح 

مي شود؟
فوتبال ايران از روي حادثه و شانس هفت س��ال است که با يک مربي در 
کلاس جهاني کار مي کند، مردي که به رغم تمام حاشيه هايش مربي ای   با 
دانش فني بالاست. جدايي کرش از فوتبال ايران نبايد با افت تيم ملي همراه 
باشد. کرش از آفريقاي جنوبي هم جدا شد، از پرتغال و منچستريونايتد هم 

رفت، اما آيا جدايي او تأثيري بر روند حرکتي اين تيم ها داشت؟!
جدايي کرش   از فوتبال ايران برخلاف اين تيم ها کاملاً آسيب زننده است، 
چون با قاطعيت و از همين حالا مي توان گفت که اين فوتبال توانايي جذب 
دوباره يک سرمربي بزرگ و در کلاس جهاني براي تيم ملي اش را که حالا 
در سطح جهاني است، ندارد. فوتبال دنيا رشد مي کند، چون خود را درگير 
و اسير يک تفکر نمي کند. رشد مي کند، چون از تفکرات برتر به موقع و در 
پروسه هاي زماني مختلف اس��تفاده مي کند، اما فوتبال ما درجا مي زند، 
چون اسير سوءمديريت اس��ت. کارلوس کرش روزي از فوتبال ما خواهد 
رفت، شايد بعد از جام جهاني و شايد چهار سال بعد. کرش مردي است با 
توانمندي هاي فني بالا، اينکه شعار دهيم که بايد از اين توانمندي ها استفاده 
کنيم فقط حرف اس��ت، چراکه اگر قرار به استفاده بود در اين هفت سال 
استفاده مي کرديم. بنابراين صلاح فوتبال ايران در حال حاضر حفظ کرش 
است، مردي که کلاس جهاني دارد و فوتبال ايران در کنار او صاحب کلاس 
جهاني است، اما اين عنوان با جدايي کرش که سرانجام رخ خواهد داد از 
دست مي رود، مگر آنکه اين فوتبال تغييري زيربنايي داشته باشد و به جاي 
اينکه از يک مربي اعتبار کسب کند، خود به مربيان اعتبار دهد. البته اين 
يک رؤياي دست نيافتني براي فوتبالي است که حتي در عقد ابتدايي ترين 

قراردادهايش هم با دورويي، دروغ و پنهانکاري کارش را پيش مي برد.

اميدوارم به زمان ناطق نوري برنگرديم
اکبر احدي، سرمربي تيم ملي بوکس مي گويد: »اميدوارم امور فدراسيون و 
تيم ملي به زمان ناطق نوري برنگردد، چراکه در گذشته هم با دخالت برخي 
افراد در تصميمات سرمربيان نتايجي که بايد حاصل نشد. بهتر است در 
اموري مثل انتخاب بوکسورها با سرمربي تيم ملي هم مشورت شود، چراکه 

مسئوليت امور فني تيم با او است.«

محدوديت  مالي نداريم
مسعود سلطاني فر، وزير ورزش در جلسه ستاد عالي بازي هاي آسيايي و 
پاراآسيايي گفت: »با کمک و توجه دولت هيچ محدوديت مالي اي براي 
کاروان هاي ايران وجود ندارد. خوشبختانه تمام برنامه هاي فدراسيون هاي 
ورزشي براي آماده سازي تيم ها و نفرات اعزامي با موفقيت و طبق برنامه  

پيش مي رود.«

به دنبال استعدادهاي صددرصدي هستيم
مجيد کيهاني، رئيس فدراس��يون دووميداني با اعلام خب��ر اعزام 10 تا 
12دووميداني کار جوان به مسابقات جوانان آسيا گفت: »نکته اي که به 
عنوان رئيس فدراسيون روي آن تأکيد دارم، الزام در جذب استعدادهاي 
صددرصدي است. بايد ورزشکاراني اعزام شوند که بتوانند حداقل در آسيا 

مدال آور باشند.«
 

13 | روزنامه جوان |  شماره 5365دو  ش��نبه 17 اردیبهش��ت 1397 | 20 ش��عبان 1439 |

88498432سرویس ورزشي

فرگوسن خونريزي  مغزي كرد
  خونريزي مغزي الکس فرگوسن، سرمربي 
افسانه اي منچستر نگراني اهالي فوتبال 
جهان را به دنبال داشته است. شنبه شب 
بود که رسانه هاي انگليس��ي خبر دادند 
فرگوس��ن دچار خونريزي مغزي شده و 
عمل جراحي روي سر اين سرمربي سابق 
منچستريونايتد انجام گرفته است. بي بي سي اعلام کرده که عمل 
جراحي فرگوسن انجام شده، اما هنوز خبري از وضعيت عمومي وي 
منتشر نشده است. در ادامه باشگاه منچستريونايتد در بيانيه اي اعلام 
کرده که حال عمومي فرگوسن خوب است و به يک دوره مراقبت 
ويژه و شايد طولاني نياز دارد. سرمربي 76 ساله اسکاتلندي پنج سال 
پيش بعد از 26 سال هدايت شياطين سرخ و بردن 38 جام معتبر با 

اين باشگاه، اعلام بازنشستگي کرد. 

فریدون حسن

بازمانده از فينال جام حذفي
 معمولاً خاطرات خوشي از قهرماني ها به جا مي ماند، اما قهرماني استقلال 
در جام حذفي نه براي آبي پوشان چندان جذابيت داشت و نه براي هواداران، 
نه اينکه از اين قهرماني ناراحت باشند، بلکه به خاطر اتفاقات تلخي که باعث 
برهم خوردن جشن شد. در اين ميان اسماعيل بهداروند شرايط بدتري را 
تجربه مي کند، چراکه ديدن قهرماني تيم محبوبش به قيمت از دست دادن 
يک چشم برايش تمام شده است. بهداروند حالا چشم از دست داده اش 
را از استقلالي ها طلب مي کند:» زندگي با يک چشم برايم سخت است. 
من جوش��کار درجه يک هس��تم، اما با اين اتفاق کارم را از دست دادم. از 

استقلالي ها مي خواهم تنهايم نگذارند.«

 استقلال 170 ميليارد بدهي دارد
 حکايت بدهي ه��اي چندصد ميلياردي 
باش��گاه هاي اس��تقلال و پرس��پوليس 
همچنان ادامه دارد، بدهي هايي که نتيجه 
س��وءمديريت مديران سرخابي هاس��ت 
و از جيب بيت المال پرداخت مي ش��ود. 
در تازه تري��ن خبر در اين باره س��يدرضا 
افتخاري، مديرعامل باشگاه استقلال از بدهي 170 ميلياردي آبي ها 
می گويد: »باشگاه استقلال 170 ميليارد تومان بدهکار است که 100 
ميليارد مربوط به ماليات و دارايي و 70 ميليارد ديگر نيز مربوط به 
بازيکنان و مربيان سابق است. ما در سال گذشته رقمي معادل 1۵ 
ميليارد تومان بدهي پرداخت کرديم و با برخي از افراد هم توافقاتي 
انجام داديم. مجموع 6 ميليارد هم براي کساني است که پرونده آنها 

به AFC رفته و بايد با آنها تسويه کنيم تا مشکل ساز نشوند.«

سعيد احمديان
    گزارش

تاريخ سازي پينگ پنگ ايران قهرماني جهان با طعم سهميه پارالمپيک  
سرمربي تيم ملي پينگ پنگ ايران صعود ش��اگردانش به دس��ته يک را اتفاقي تاريخي خواند. ملي پوشان 
پينگ پنگ در مسابقات دسته دو قهرماني تيمي جهان خوش درخشيدند و ضمن کسب عنوان بيست و ششم 

به رقابت هاي دسته اول دنيا نيز صعود کردند. جميل لطف الله   نسبي در گفت وگو با 
ايسنا به علل اين موفقيت اشاره کرده است: »از چند سال قبل هدفگذاري کرديم که 
به دسته يک جهان صعود کنيم. خوشبختانه در اين مسابقات اين اتفاق افتاد و صعود 

به دسته يک جهان آرزوي ديرينه پينگ پنگ ايران بود. براي  اينکه اين اتفاق را 
رقم بزنيم، تدارکات زيادي ديده شد و بازيکنان هم   غيرت، تعصب، تلاش 
و پشتکار به خرج دادند. بعد از سال ها در دسته يک جهان، جايي که همه 
تيم ها قدر هستند، حضور داريم. در واقع همه کمک کردند تا ما در دسته 
يک جهان قرار بگيريم. اين پيروزي را بايد به همه جامعه پينگ پنگ 
تبريک گفت . تمام بازيکنان زحمت کشيدند، چه آنهايي که بازي کردند 
و چه آنهايي که بازي نکردند. همه ملي پوش��ان در اين موفقيت سهيم 

هستند، چراکه در جايگاه خودشان عالي بودند و مسئوليتي را که بر عهده 
داشتند به خوبي انجام دادند. ايران کار سختي در دسته يک جهان خواهد 
داشت. کار ما براي ادامه  راه مشکل شده و نياز به برنامه ريزي خوبي داريم 
تا در دسته يک حضور پررنگ تري داشته باشيم و تبديل به زنگ تفريح 

براي تيم هاي خوب دنيا نشويم.«

اشرف رامين
   منهاي فوتبال 

 رقابت هاي تيراندازي معلولان جهان براي کشورمان خوش يمن بود و علاوه بر يک مدال طلاي ارزشمند، 
سهميه پارالمپيک توکيو را نيز براي ساره جوانمردي به همراه داشت. بانوي تيرانداز کشورمان در کره جنوبي 
موفق شد ضمن کسب عنوان قهرماني، خيالش را بابت سهميه پارالمپيک راحت 
کند. در اولين روز از رقابت هاي جهاني ملي پوش ايراني در ماده تپانچه 
بادي 10 متر جهان در مصاف با حريفان يک بار ديگر برتري اش 
را ثابت کرد. جوانمردي در اين رقابت ها موفق شد رکورد 237/6 
را به نام خود ثبت کند. با همين رکورد نيز حکم قهرماني اش 
امضا شد و سهميه مستقيم پارالمپيک 2020 به او تعلق گرفت. 
مدال هاي نقره و برنز اين ماده در حالي به رقبايي از کشور اوکراين 
و مقدونيه رس��يد که خديجه رستمي و س��ميرا ارم ديگر نمايدگان 
کشورمان از کسب مدال بازماندند. درخش��ش ورزشکاران پارالمپيکي در 
حالي رقم مي خورد که مس��ئولان ورزش آنچنان که شايس��ته است از آنها 
حمايت نمي کنند. تمامي ورزشکاران پارالمپيکي از جمله تيم ملي تيراندازي 
تاکنون بارها مدال هاي زيادي را براي کشورمان به ارمغان آورده اند، اما بي مهري 
و بي توجهي مسئولان ارشد به رشته هاي جانبازان و معلولان همچنان ادامه دارد. 
با اين حال انگيزه ملي پوشان هرگز کمرنگ نشده است. در ماده تپانچه خفيف ۵0 

متر ملي پوشان کشورمان فردا به مصاف حريفان مي روند. 

فرنگي کاران دانش آموزي خوزستان در رقابت هاي دانش آموزان جهان در 
مراکش با کسب پنج مدال طلا و سه نقره عنوان قهرماني اين رقابت ها را 
به دست  آوردند. به رغم تمام کارشکني هاي ميزبان براي تضعيف روحيه 
دانش آموزان ايراني، اين تيم در هشت وزن به فينال راه يافت و در نهايت 
نيز فرنگي کاران خوزستاني در مجموع با کسب پنج مدال طلا، سه نقره و 

يک عنوان پنجمي به عنوان قهرماني اين رقابت ها دست يافتند. عليرضا 
حاجيوند، امير عبدي، ميلاد رضانژاد، عليرضا ارقش و عليرضا مرادي 
صاحب گردن آويز طلا شدند و علي اسکو و حسن قرباني نيز مدال نقره 
کسب کردند. گفتني است مراکشي ها پس از به راه انداختن جنجال هاي 

سياسي، اجازه وزن کشي به تيم کشورمان را ندادند. 

جدال بانوان فوتساليست با ازبکستان
 تيم ملي فوتس��ال بانوان اي��ران در دومين ديدار خ��ود در جام 
ملت هاي آسيا امروز به مصاف ازبکستان مي رود. شاگردان شهرزاد 
مظفر که در نخستين گام ترکمنس��تان را از پيش رو برداشته اند 
براي اينکه در مرحله دوم با ژاپن روبه رو نشوند، محکوم به شکست 
ازبک ها هستند. سرمربي تيم ملي فوتسال بانوان قبل از اين بازي 

به شاگردانش هشدار داده که حريف شان را دست کم نگيرند. 

مقام سومي فوتبال ناشنوايان در آسيا 
 در ديدار رده بندي مسابقات فوتبال ناشنوايان قهرماني آسيا و اقيانوسيه 
در چانگوون کره جنوبي، فوتباليس��ت هاي ناش��نواي ايران در ديدار 
رده بندي رودرروي تيم تايلند قرار گرفتند و در پايان با کسب پيروزي 
پرگل 8 بر صفر عنوان س��ومي قاره کهن را از آن خود کردند. شاهين 
فصيحي، حسين مصباحي، علي اکبر احمدوند، ايمان محبي، عليرضا 

بسيح و محسن فرضي گلزنان کشورمان در اين جدال بودند. 

پولادگر مدير تالار مشاهير تکواندو شد
 رئيس و بنيانگذار تالار افتخارات تکواندو، سيدمحمد پولادگر را 
براي دو سال ديگر به عنوان مدير تالار مشاهير تکواندو منصوب 
کرد. طي حکمي از س��وي جرارد رابينز، رئيس و بنيانگذار تالار 
افتخارات تکواندو، پولادگر رئيس فدراسيون تکواندوي ايران به 
عنوان مدير تالار مشاهير تکواندو منصوب شد. تکواندو ايران يکي 

از قدرت هاي اصلي تکواندو جهان به حساب مي آيد. 

دانش آموزان فرنگي كار جام قهرماني را بالاي سر بردند

خانه تکاني روي نيمکت پس از جام جهاني
پاسخ منفي کرش به پيشنهاد تمديد قرارداد شش ماهه تا جام ملت ها

تکرار حوادث تلخ حاصل سوءمديريت فوتبال
تکرار حادث��ه فولادش��هر در فينال جام 
حذفي زنگ خطري ب��راي فوتبال ايران 
است. قطعاً مسئوليت تمام اتفاقاتي که در 
مستطيل سبز و ورزشگاه ها رخ مي دهد، 
چه روي سکوها و چه از نظر هماهنگي و 
تأمين امنيت برعهده فدراسيون فوتبال 
اس��ت. متأس��فانه نابينا ش��دن يکي از 
هواداران استقلال در جشن قهرماني اين 
تيم در خرمش��هر اتفاق جديدي نيست، 
چراکه فوتبال ايران به لحاظ مديريتي دور باطل مي زند. فدراس��يوني 
که نمي تواند ورزش��گاه 1۵ هزار نفري را کنترل کند، چطور مي توان 
انتظار داشت امنيت ورزش��گاه 100 هزار نفري را تأمين کند. البته در 
بحث رخ دادن اين حادثه بايد به موضوع خلأهاي فرهنگي نيز اش��اره 
کرد، موضوع��ي که بايد از س��وي متوليان فرهنگ��ي ورزش و به ويژه 
فوتبال به آن توجه شود. علاوه بر اين حساسيت ها باز هم نمي توان از 
کنار سوءمديريت هاي فوتبالي به سادگي گذشت. تا زماني که تدابير 
لازم براي جلوگيري از بروز اينگونه اتفاقات انديشيده نشود، باز هم بايد 
منتظر تکرار چنين حوادث تلخي باش��يم. از طرفي آقايان از حوادث 
گذشته نيز درس نمي گيرند؛ سال ها پيش و در جريان ديدار سپاهان 
– پرسپوليس يک سرباز بينايي اش را از دست داد و حالا دوباره   همان 
اتفاق در جشن قهرماني استقلال تکرار شده است. هواداران حاضر در 
ورزشگاه بدون شک نسبت به تيم محبوبشان تعصب دارند، به همين 
خاطر بايد نکات امنيتي مدنظر قرار گيرد. علاوه بر اين بايد مش��خص 
شود در بحث تأمين امنيت مراسم جشن قهرماني جام حذفي قصور از 
طرف چه کسي يا چه کساني بوده است. از هر زاويه اي که به اين اتفاق 
نگاه کنيد باز هم به فدراسيوني مي رسيد که از سوءمديريت رنج مي برد. 
در واقع اين فدراسيون فوتبال است که بايد پاسخ دهد چرا پس از چند 
سال دوباره اتفاقي تلخ در ورزشگاه رقم خورده است، به ويژه اينکه آنها 
مدعي هستند همه تدابير از قبل انديشيده شده بود! متأسفانه بحث هاي 
مديريتي در ورزش ما مغفول مانده و کمترين توجهي به اين مقوله مهم 
نمي ش��ود. وقتي فدراسيون فاقد مديريت س��ازمان يافته است، تکرار 

حوادث تلخ نيز دور از ذهن نيست. 

اميررضا واعظ آشتياني

 مديرعامل اسبق استقلال

نبرد پرسپوليس – الجزيره در مرحله 
يک هشتم نهايي ليگ قهرمانان آسيا

فرصتي براي ادامه موفقيت 
قهرمان ليگ برتر ايران براي صعود به جمع هش�ت تيم برتر قاره 
کهن، الجزيره ام�ارات را در پيش دارد. در آغ�از دور رفت مرحله 
يک هش�تم نهايي ليگ قهرمانان آسيا پرسپوليس امشب مهمان 
الجزيره اس�ت. تيم برانکو براي تداوم بخش�يدن به موفقيت هاي 
خود اي�ن فرصت را دارد ک�ه در زمين حريف کار را يکس�ره کند. 
صدرنش��ين گروه س��وم لي��گ قهرمانان با پش��ت س��ر گذاش��تن 
همگروهانش يک تيم عربي ديگر را پي��ش رو دارد. الجزيره اي ها   در 
ليگ امارات شرايط خوبي ندارند. اين تيم با هدايت تن کاته در رده 
هفتم ليگ اين کشور ايس��تاده، در حالي که سرخپوشان ايران چند 
هفته زودتر از پايان فصل قهرماني ش��ان را جش��ن گرفتند. غيبت 
س��يدجلال حس��يني بزرگ ترين نگراني برانکو در اين ديدار است. 
کاپيتان و مدافع باتجربه پرسپوليس به دليل محروميت در اين ديدار 
حضور ندارد. با اين حال عل��ي عليپور با رفع مصدوميتش به ترکيب 
برگشته و مي تواند به روند گلزني هايش ادامه دهد. با توجه به عملکرد 
دو تيم به نظر مي رسد الجزيره نمي تواند قرمزها را به دردسر بيندازد. 
تيم اماراتي در مصاف با تراکتورس��ازي به دو تساوي دست يافت، با 
اين حال سرمربي کروات سرخپوشان قصد دارد بهترين ترکيبش را 
راهي ميدان کند. قدرت پرسپوليس، اماراتي ها را حسابي نگران کرده 
تا جايي که مدير باش��گاه الجزيره از هواداران فوتبال در اين کش��ور 

خواسته تا ورزشگاه را پر کنند. 
   برتري همه جانبه

پرس��پوليس ماه هاس��ت که در فوتبال ايران بي رقيب است، تيمي 
که فصل گذش��ته تا نيمه نهايي ليگ قهرمانان آسيا بالا آمد، حالا با 
اميدهاي بيشتري به موفقيت هاي بزرگ  مي انديشد. برانکو ايوانکوويچ 
با اينکه هنوز قراردادش با پرسپوليس را امضا نکرده، اما تمام تلاشش 
را مي کند تا با پرسپوليس در آس��يا به موفقيت برسد. قهرماني با 9 
امتياز اختلاف در ليگ برتر ايران روحيه سرخپوشان را بالا برده و آنها 
را به ادامه اين راه مصمم تر کرده است، تا جايي که سايت  اي اف سي 
نيز به روحيه بالاي قرمزها اش��اره مي کند. پرسپوليس مدت هاست 
در ليگ قهرمانان گلي دريافت نکرده و همين مسئله موجب شده تا 
اماراتي ها به دنبال شکستن خط دفاع مردان برانکو باشند. مدافعان 
ششدانگ پرسپوليس نقش مهمي در موفقيت اين تيم داشته اند. جدا 
از اينکه سرخپوش��ان در ليگ برتر نتايج درخشاني کسب کرده اند، 
برانکو نيز موفق شده با استفاده از ترکيبي ايده آل محکم ترين خط 
دفاعي را شکل دهد به طوري که باز کردن دروازه پرسپوليس آرزوي 
حريفان اس��ت. اين تيم در مرحله گروهي تنها سه باردروازه اش باز 
شد و تيم السد قطر بود که افتخار زدن سه گل به قهرمان ايران را به 

نام خود ثبت کرد. 
در آن س��وي اما الجزيره در مرحله گروهي 9 بار دروازه اش باز شده 
و در لي��گ امارات ه��م 36 گل دريافت کرده اس��ت. جالب تر اينکه 
پرسپوليس و الجزيره پيش از اين با هم روبه رو نشده اند. علاوه بر اين 
پرسپوليس سال گذش��ته نيز تا مراحل پاياني رقابت ها پيش رفت و 
در صورت غلبه بر الجزيره براي دومين سال پي در پي در جمع هشت 

تيم برتر قاره قرار مي گيرد.
  استفاده از داشته ها

تيم هفتم امارات با صرف هزينه اي قابل توجه به فکر پيش��روي در 
آسياست. با اين حال کسي انتظارش را نداشت تن کاته بتواند الجزيره 
را به مرحله حذفي ليگ قهرمانان برس��اند. اين تي��م پس از الاهلي 

عربستان در رده دوم قرار گرفت تا امشب حريف پرسپوليس باشد.
 رس��انه هاي عربي گزارش داده اند که س��رمربي تي��م اماراتي براي 
شکس��ت تيم ايراني تدارك ويژه ديده تا جايي که بالا بردن آمادگي 
جسماني بازيکنان را در دس��تور کار قرار داده است. برطرف کردن 
نقاط ضع��ف و درس گرفتن از تجربيات گذش��ته از جمله تأکيدات 
س��رمربي الجزيره بوده، ام��ا عملکرد ضعيف اين تيم در س��ال هاي 
گذشته احتمال موفقيتش را کاهش داده است. آنها تاکنون حضور 
در يک چهارم نهايي آسيا را تجربه نکرده اند و حتي براي سال آينده 

نيز سهميه حضور در ليگ قهرمانان را نگرفته اند. 

شيوا نوروزي
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